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Obec Poříčany, Poříčany 235, 289 14, tel.: 321695351, e-mail: urad@obec-poricany.cz, www.obec-poricany.cz

  třetí číslo

Volby do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR se uskuteční 25. 
a 26. 10. 2013. V pátek se volí od 
14.00 do 22.00, v sobotu od 8.00 
do 14.00. Volební místnost je na 
obecním úřadu. 
V případě, že ze zdravotních 
důvodů nemůžete přijít k volbám a 
chcete volit, přijedeme k vám s 
přenosnou volební schránkou. 
Volejte, prosím na tel. 775 763 800 
nebo 321 695 351. 

Zimní údržba – možnost 
přivýdělku
Obec Poříčany přijme na období 
listopad 2013 – březen 2014 
pracovníky na úklid sněhu. Bližší 
informace na obecním úřadu.

27.11.od 16.00 Vánoční jarmark 
ZŠ a MŠ Poříčany

7. 12. Mikulášská 
pořádá (SDH Poříčany).

- - - Slovo starostky - - - 
Vážené čtenářky, vážení čtenáři,
léto uběhlo jako voda a je tu letošní třetí číslo Posla. Přinášíme vám 
novinky o tom, co se v uplynulých měsících událo a co se chystá.  
K rozhovoru na str. 2 – 3 Jirka Hrabě přizval mladé architekty Kateřinu 
Vídenovou a Adama Wlazela, kteří se v létě v Poříčanech zastavili se svým 
karavanem a projektem mobilní architektonické kanceláře. Podívejte se, 
jak dopadla anketa, ve které jste mohli vyjádřit svůj názor na některé 
náměty na rozvoj naší obce. Výsledky jsou doplněny mapou, kterou 
najdete v barevné příloze uvnitř čísla. 
V Poslu ani tentokrát nechybí pozvánky na nejbližší týdny, informace 
Obecního úřadu,  zápisy ze zastupitelstva, dvoustrana školy a školky, ani 
ohlédnutí za letními akcemi – Poříčanským jarmarkem, výroční 
fotbalovou sezónou nebo úspěchy SDH Poříčany v požárním sportu. 
Nebylo toho málo, co se přes léto událo.
Zvláštní pozornost, prosím, věnujte informacím o zavedení oficiálních 
názvů ulic na str. 10 – 11. 
Těšíme se na zpětnou vazbu od vás čtenářů. Posílejte nám své náměty, 
příspěvky a připomínky.
Přeji vám krásné podzimní dny.
                                                                                         Hanka  Teršová

Na základě podnětu žáků naší základní školy 
zastupitelstvo podpořilo myšlenku, aby Poříčany 
měly svůj znak. Protože návrh znaku, který vyšel od 
dětí a který byl následně přepracován do grafické 
podoby, nesplňoval základní heraldické principy, 
požádali jsme o spolupráci odborníka v oboru 
heraldiky, Mgr. Jana Tejkala. Nechtěli jsme však 
úplně opustit znak obce viděný dětskýma očima, a 
proto jsme ho požádali, aby hlavní prvky - poříčanský 

kostel, železnice a Šembera byly ve znaku použity a znázorněny v souladu 
s heraldickými principy. P. Tejkal při ztvárnění jednotlivých návrhů 
vycházel i z historických souvislostí. Dle jeho doporučení je třeba vybírat 
znak nejen na základě grafického ztvárnění /líbí – nelíbí/, ale i zvážit 
zdůvodnění jednotlivých variant. Povídání o tom jak se znak tvoří, najdete 
na straně 12. 
Během voleb do Poslanecké sněmovny 25. a 26. října bude na obecním 
úřadu zveřejněna anketa, ve které budete moci rozhodnout, kterou z 
variant zastupitelstvo nakonec schválí. Návrhy, ze kterých můžete, vybírat 
najdete v barevné příloze uvnitř čísla.   

Znak obce

Aktuality
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Poříčany potřebují šamana

Architekti Kateřina Vídenová a Adam Wlazel trávili 
prázdniny v karavanu. Na jeho boku bylo výraznými 
červenými písmeny napsáno: MAK 2013. Mobilní 
architektonická kancelář se v létě zastavila na týden i v 
Poříčanech. Katka s Adamem si prošli celou obec, ulici 
po ulici, mluvili s lidmi, dělali si poznámky, fotili. Co z 
toho vzniklo se dozvíte v následujícím rozhovoru, který 
vznikal po mailu během jejich pobytu v Londýně.
Jak se zrodil nápad i samotný projekt MAK2013?
Adam chtěl tuto cestu původně podniknout už loni, v létě 
2012, jako svou diplomovou práci na AVU. Do toho se 
nám ale narodil syn Ludvík, celá akce se tedy posunula, 
ale i rozšířila.
Čekali jste, že se ozve dost zájemců o to, abyste přijeli 
do jejich obce?
Původně jsme vůbec neplánovali, že bychom jeli po 
předem domluvených zastávkách, trasa měla být v rámci 
vymezeného regionu náhodná. Díky článku v Pátku 
Lidových novin, který vyšel ještě před cestou, se nám ale 
začali ozývat zájemci – nakonec jich bylo tolik, že 
abychom všem vyhověli, museli jsme trasu sestavit 
pouze z nich. Určitě se tím pozměnila „objektivita“ 
našich pozorování, na druhou stranu jsme ale měli 
možnost náš nepříliš dlouhý čas (dva měsíce) co 
nejeefektivněji využít. 
Co vás při letním turné na jednotlivých místech 
nejvíce překvapilo?
To, že česká vesnice opravdu žije! Vyráželi jsme s 
předsudky pražáků, kteří neustále čtou o tom, jak se 
vesnice vylidňují, schopní a akční lidé odtékají do měst, 
zemědělství skomírá... Místo toho jsme našli místa plná 
života a často i optimismu. 
Týden jste strávili i v Poříčanech. Jaké jsou Poříčany z 
pohledu architektů? Co zde považujete za pozitivní a 
co naopak za negativní?
Pokud máme mluvi t  č is tě  o  urbanis t icko-
architektonických aspektech... První dojem - rozdělení 
vsi tratí, nesrozumitelné polycentrické uspořádání a 
neutěšený fyzický stav obce – střídalo postupně 
přesvědčení, že je vše přesně jak má/musí být. Poříčany 
jsou lepší, než se jeví. Lepší, než se jeví jejich 
obyvatelům. Možná, že největší intervence externisty 
spočívá v rozjasnění pohledu spíše než ve službách 
odborníka.  Vždyť situace podobných sídel je téměř 
všude identická a možnosti reálného financování 
vnitřních dluhů ve vztahu k rozpočtům odpovídají i 
dvousetletému splácení. Není realistické chtít vše za 
málo, to platí hlavně pro brbly. Zde nic jiného než víra, a 
snad i radost, nezbývají. Poříčany potřebují šamana (když 
farář ostudně opustil potápějící se loď jako první a život 
mu unikl mezi prsty).

 

Zatím se o tuto roli dělí hasiči, 
fotbalisté, sokol, podivíni za kostelem, multikára a zářící 
starostka, v jejíž přítomnosti je snadné uvěřit v 
matriarchát. Pokud bychom snad přece měli navrhnout 
nějakou intervenci, doporučejeme následující:

1/ chirurgickými zásahy posílit osu nádrží-úřad-náves a 
přesvědčivěji definovat historické jádro obce
2/ zatraktivnit novou část obce za tratí radikálním 
napojením na rekreační krajinu - les
3/ obnovit staré cesty v krajině a napojení vsi do okolí 
systémem turistických značek a cyklostezek, 
systematicky zatraktivňovat okolní krajinu (rozhledna 
atd.) .   
4/ maximálně podporovat „měkké“ investice do lidí spíše 
než do betonu.  
5/ pokusit se proměnit výhodu rozvojové zóny ve 
vlastnictví obce na příkladné řešení expanze, na kulturní 
událost, např. s pomocí instrumentu architektonické 
soutěže. Podobně v případě domu s pečovatelskou 
službou.  
6/ vyřešit koupaliště.
 Napočítal jsem asi 10 zastávek, kde jste pobyli a radili 
místním, co a jak vylepšit. Z kterého místa jste měli 
nejlepší pocit?
Ne na všech zastávkách jsme byli v přímém kontaktu s 
radními či se starostou, některá pozvázní vzešla i od 
soukromých osob. Nicméně každá zastávka byla velmi 
specifická a jiná a jen těžko by se srovnávaly... Obecně je 
možné říci, že lépe jsme se cítili obklopeni otevřenými 
lidmi, což se nám víceméně dařilo.
V září jste na Poříčanském jarmarku návštěvníkům 
rozdávali dotazníky s tím, aby se vyjádřili své priority, 
co je v obci třeba udělat. Jaký byl výsledek?
Je třeba zmínit, že ani jedna z nabízených možností 
nebyly nové silnice. To by se bezpochyby setkalo s 
největším ohlasem. Nás zajímaly věci podporující rozvoj 
života v obci a komplexnější pohled na celé Poříčany. 
Jako nejdůležitější podle ankety vyšla kultivace 
historické osy: předprostor nádraží – předprostor úřadu - 
náves. V těchto třech uzlech jsme navrhli omezit dopravu 
(v podobném rozsahu jako během jarmarku na návsi), 
postupně rozšiřovat občanskou vybavenost a po celé 
páteřní ose jsme navrhli doplnit lípy.
Z našeho pohledu by bylo momentálně asi nejdůležitější 
zorganizování architektonické soutěže na nová 
rozvojová území obce. Vyvarujete se tak známých 
„satelitních“ chyb.
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V zápětí nijak překvapivě naslédovala nutnost propojení 
severu a jihu obce (nový podchod u nádraží a kultivace 
podchodů stávajících). Dále se s větším ohlasem setkaly 
především návrhy na napojení obce na okolní krajinu ať 
už v podobě nových turistických tras, cyklostezky, 
obnovených alejí a zaniklých polních cest nebo přiblížení 
lesa blíže k obci.
Jak přistupujete k jednotlivým zadáním, co je pro vás 
třeba právě při posuzování vesnické architektury 
podstatné?
Je důležité říci, že jsme neodmítli žádné zadání, s lidmi 
jsme vždy probrali všechny jejich problémy a přání. 
Nevnucovali jsme nikomu „vlastní styl“, důležitá je 
autenticita a konkrétní kontext.
Uskutečnily se během vaší cesty konkrétní realizace?
To bohužel ne, i když jsme v to samozřejmě doufali. Na 
našich zastávkách jsme nabízeli možnost vedení 
workshopů a podobně, je to ale organizačně náročné a v 
čase, který jsme měli vymezený, to bylo asi nereálné.
Našli jste nějaké nové oblíbené místo, kam byste se 
třeba rádi vraceli?
Rádi bychom se vrátili na všechna místa, která jsme 
navštívili, jednak kvůli budoucímu vývoji, který nás moc 
zajímá a možná na něm budeme na některých místech 
dále participovat, ale hlavně kvůli lidem, které jsme 
potkali! A do Poříčan se přijedeme podívat určitě. 
Nejpozději na Máje!

Co bude dál – s projektem, ale i s tím, co jste během 
prázdnin nasbírali?
Pokud byste měli chuť se mrknout na dokument o celém 
MAKu, je ke shlédnutí v archivu ČT (Náš venkov – 
Potulní architekti). Momentálně připravujeme výstavu a 
katalog, ohledně vernisáže vám do Poříčan určitě dáme 
vědět.  Děkujeme vám všem za moc milé přijetí a držíme 
palce, ať se daří! Vaši Kateřina, Adam a Michal! 
www.mak2013.cz
                                                                                            Jiří Hrabě 
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Kapacita ČOV - Upozornění
Provozovatel kanalizace v Poříčanech 1. SčV upozorňuje, 
že z důvodu nedostatečné kapacity ČOV Poříčany není 
možné připojit na kanalizaci další nemovitosti, a to až 
do doby, než  dojde k rekonstrukci a intensifikaci ČOV.

Břehy Šembery
Na základě požadavku správce toku (Povodí Labe) 
upozorňujeme, že ze břehů Šembery musí být odstraněno 
vše, co omezuje průtok vody při vyšších stavech vody 
(ploty, komposty, uskladněné dřevo, aj.) Týká se to i 
dřevin, které si mnozí na břehu vysadili. Dřeviny svými 
kořeny sice zpevňují břeh, nicméně je nutné, aby větve a 
obrost nezasahovaly do průtočného profilu koryta.  Kromě

Kompostovatelný odpad do kontejneru 
nepatří!
Opakovaně upozorňujeme, že do velkoobjemového 
kontejneru nepatří mnoho věcí, které se tam vyváží – např. 
stavební suť, okna, kompostovatelný odpad, a samozřejmě 
odpad, který lze vytřídit. Protože odvoz velkoobjemového 
kontejneru je hrazen z rozpočtu obce, nikoli „rozpočítán” 
do plateb za popelnice, snažíme se, abychom neplatili 
zbytečně za odvoz něčeho, co lze zlikvidovat jiným 
způsobem a za mnohem nižší náklady. Proto budeme 
přísněji kontrolovat, CO do kontejneru ukládáte, a také 
KDO odpad přiváží, aby nám kontejner neplnili lidé ze 
sousedních obcí nebo třeba podnikatelé. 
Svoz kompostovatelného odpadu zajišťuje obec od jara do 
podzimu ZDARMA přímo od vašeho domu, proto není 
důvod jablka, trávu, větve, apod. vozit do sběrného dvora.  

V průběhu září a října proběhla rekonstrukce márnice na našem hřbitově

před 

po 

V případě, že máte např. větve od keřů, které nejdou 
nastříhat do pytlů, udělejte z nich rozumně velký 
svazek/otýpku a nechte je spolu s pytli před domem – 
zaměstnanci obce je odvezou.
Papíry, kartony a plasty patří do tříděného odpadu - pozor 
kartony Tetrapak od mléka, džusů aj. patří do plastů, 
ne do papíru!!!  Naopak staré hadry, matrace, a jiné 
„poklady”,  které občas nalezneme v kontejnerech na 
tříděný odpad, můžete dovézt právě do velkoobjemového 
kontejneru ve sběrném dvoře.
Svoz nebezpečného odpadu vč. pneumatik zajišťujeme 2 x 
ročně, vysloužilá elektrozařízení odebíráme pravidelně. 
Domnívám se, že je zbytečné, aby docházelo ke slovním 
potyčkám mezi vámi občany a obsluhou sběrného dvora. 
Snažíme se služby maximálně přizpůsobit vašim 
požadavkům a případné náměty uvítáme.

Informace Obecního úřadu

 toho, 
dochází k omezení průtoku. 
Děkujeme všem, kteří již břehy u svých nemovitostí 
vyčistili.  Ostatní žádáme, aby tak učinili v lhůtě do 30. 
listopadu 2013. V průběhu zimních měsíců budou probíhat 
kontroly příslušných úřadů.

že se na nich zachytává odpad, který voda přinese, 

Oprava silnice 3. třídy (ul. Mírová a Hořanská)
Podle nejnovějších informací proběhne oprava povrchu 
krajské silnice III/3307 (ul. Mírová a Hořanská) v termínu 
od 23.10. do 30.11. 2013, a to v úseku od ul. Českobrodská 
na náves u kostela.

Hana Teršová
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Poříčany děkujeme!!!

Naše dosavadní poklidné žití v Poříčanech doslova 
převrátila naruby povodeň dne 2. 6. 2013. Během několika 
hodin bylo všechno jinak. Vše, co jsme 12 let budovali, 
nenávratně mizelo pod vodou.
Snažili jsme se ze všech sil se živlem bojovat, ale nakonec 
byla příroda silnější než my.
Rádi bychom tímto poděkovali zastupitelstvu obce 
Poříčany a všem jejím občanům, kteří naší rodině přispěli 
finančními částkami na obnovu následků červnové 
povodně.
Zvláštní poděkování patří naší paní starostce Haně 
Teršové, která průběh povodní i následnou likvidaci 
následků organizovala.
Velké uznání a díky patří právem i dobrovolným hasičům a 
všem, kteří nám pomáhali fyzicky i psychicky škody po 
povodni rychle odstranit. 
Děkujeme všem, kteří pomohli materiálními dary nebo 
svými silami.
Velmi si toho vážíme a veškeré prostředky využijeme na 
obnovu našeho zdevastovaného bydlení.
Pokud se s námi chcete podělit o zkušenosti s povodněmi 
a podívat se, jak s  následky velké vody bojujeme my 
osobně, můžete se kdykoliv přijít podívat. 
                                                              Broškovi, Mírová 140, 

Veřejná sbírka
Ve veřejné sbírce na Povodně 2013 jsme vybrali 
22 906 ,- Kč. Polovinu z této částky obdržela paní 
Božena Feyfrlíková, polovinu manželé Broškovi. 
Příspěvky budou použity na poškozené vybavení 
domácností. Všem, kteří přispěli, děkujeme!

Sbírka použitého ošacení a dalších věcí
4. – 8. listopadu  -  Obecní úřad Poříčany
Občanské sdružení Diakonie Broumov je nezisková 
organizace, která poskytuje sociální služby pro občany z 
okraje společnosti – materiální pomoc sociálně 
potřebným, azylové ubytování i pracovní příležitosti, více 
na  
Do sbírky přijímáme

· letní a zimní oblečení dámské, pánské, dětské
· lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, záclony
· látky minimálně 1m2, bez odřezků a zbytků látek
· domácí potřeby - nádobí bílé i černé, skleničky - 

vše nepoškozené
· vatované a péřové přikrývky, polštáře, deky a peří
· obuv - veškerou nepoškozenou
· hračky - nepoškozené a kompletní

· VĚCI, KTERÉ VZÍT NELZE:
· ledničky, televize, počítače a jinou elektroniku, 

matrace, koberce - z ekologických důvodů
· nábytek, jízdní kola a dětské kočárky - ty se 

transportem znehodnotí
· znečištěný a vlhký textil

www.diakoniebroumov.org

           Parcely na prodej
Za účelem zjištění předběžného zájmu o stavební 
parcely v obci Poříčany zveřejňujeme schválenou 
územní studii pro lokalitu Záhabří.  
Parcelace lokality, zasíťování parcel a následná 
výstavba je plánovaná ve dvou etapách v 
horizontu 2 – 5 let. Stavební parcely o velikosti cca 

2800 – 1000 m  budou nabízeny k prodeji za tržní 
ceny (v místě a čase obvyklé).
Pro bližší informace kontaktujte starostku obce na   
email:   nebo na
tel.: 775 763 801. Tento průzkum je nezávazný!

hana.tersova@obec-poricany.cz

Hana Teršová

kočky

NABÍZÍME ZDARMA NALEZENÁ KOŤÁTKA 
DO DOBRÝCH RUKOU 

Jsou krásná, mourovatá,  asi 7 týdnů stará

Více informací na obecním úřadě, 
tel. 321 695 351 nebo 775 763 801
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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY 
č. 6/2013, konaného dne 7.8. 2013
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 
na elektronické úřední desce 29.7. 2013
Přílohy zápisu: Pozvánka na zasedání ZO, Program jednání, Prezenční 
listina, Rozpočtové opatření č. 3/2013, Plnění rozpočtu a plánu údržby 
k 30.6. 2013, Plnění usnesení, Zápis komise k výběrovému řízení 
(márnice, chodník v ul.  1. Máje, střecha ZŠ, poskytovatel úvěru), 
Směrnice o zadávání veřejných zakázek malého rozsahu, Smlouvu o 
zřízení věcného břemene IV-12-6012648/002, OZV 1/2013, Plánky – 
záměr prodeje pozemků
Zahájení:
Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, konstatovala, že 
zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb. o obcích, 
a že zastupitelstvo je usnášení schopné.
Zapisovatelkou byla určena J. Vosecká, ověřovateli zápisu R. Musil, 
D. Nádeník
Omluveni: J. Hrabě, K. Suchánková, S. Potměšil, V. Trnková
Starostka požádala o schválení programu. 
Hlasování :  PRO: 7 – PROTI:  0  – ZDRŽEL SE: 0  
Závěr: Program byl schválen
Starostka připomněla besedu s občany k návrhu územního plánu, která 
se bude konat ve čtvrtek 8. srpna od 19.00 v Hostinci u Hroudů.
PROGRAM:
Plnění usnesení
Starostka seznámila zastupitele s přehledem plnění usnesení ze 
zasedání 5/2013 ze dne 24.6. 2013. V souvislosti s nedořešeným 
bodem "Opravy chodníků poškozených majiteli přilehlých 
nemovitostí" D. Nádeník poukázal na skutečnost, že rozestavěný dům 
na pozemku parc. č. 314/3 v ul. Lipová je nabízen k prodeji, proto je 
třeba oslovit současného majitele, který stavbu provádí, aby uvedl 
chodník bezodkladně do původního stavu.
Hlasováno:  PRO  7 – PROTI  0 – ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 1/6/2013: Zastupitelstvo bere na vědomí plnění usnesení 
ze zasedání 6/2013 ze dne 24.6.2013. Nesplněná usnesení budou 
předmětem další kontroly. Zastupitelstvo ukládá starostce vyzvat 
majitele pozemku k opravě chodníku poškozeného stavbou v ul. 
Lipová.
Plnění rozpočtu a plánu údržby
Předseda fin. výboru D. Nádeník seznámil zastupitele s výsledky 
jednání fin. výboru dne 7.8.2013 od 8.00. Na programu bylo 
rozpočtové opatření 3/2013 (viz. bod č. 3 programu), dále plnění 
rozpočtu v prvním pololetí r. 2013 a plnění plánu údržby. 
Hlasováno:  PRO  7 – PROTI  0 – ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 2/6/2013: Zastupitelstvo bere na vědomí plnění rozpočtu k 
30. 6. 2013 a plnění plánu údržby. 
Na základě doporučení finančního výboru zastupitelstvo pověřuje 
starostku těmito úkoly:
ź pokračovat v plnění plánu údržby
ź v termínu do 31.10. zajistit cenovou kalkulaci na:
kompletní rekonstrukci v úseku od křižovatky s ul. Hořanská k 
obecnímu úřadu
rekonstrukci chodníků v ul. Mírová (mezi  ul. Zahradní – Hořanská) a 
v ul. Školní
projektovou dokumentaci pro chodníky v ul. Kounická a  V Průhonu, 
rekonstrukci  střechy OÚ a budovy č.p. 46. 
ź v termínu do 31.8. 2013 zajistit cenovou kalkulaci na kompletní 
rekonstrukci střechy nad bytem v hasičské zbrojnici 
ź bezodkladně oslovit Krajskou správu a údržbu silnic o opravu 
opěrné zdi a zábradlí v ul. Českobrodská na základě dokumentů 
získaných z okresního archivu v Kolíně. 
Rozpočtové opatření č. 3
Starostka předložila návrh rozpočtového opatření č. 3/2013 
projednaného fin. výborem. 
Hlasováno:  PRO  7 – PROTI  0 – ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 3/6/2013: Zastupitelstvo schvaluje rozpočtové opatření č. 
3/2013 a pověřuje starostku provedením příslušných změn v rozpočtu. 

Výběr dodavatele – márnice, chodník ul. 1. Máje, střecha ZŠ, 
poskytovatel úvěru
Starostka předložila výsledky jednání komise, která se sešla za účelem 
otevírání obálek a vyhodnocení nabídek malého rozsahu na:
ź opravu fasády márnice – ve lhůtě pro podání nabídek byly 
doručeny 2 nabídky f. Ilja Švarc a Mibra s.r.o. (viz. přehled). Nabídka 
p. Švarce nezahrnuje opravu omítky sloupů u hlavní brány na hřbitově, 
nabídka f. Mibra neobsahuje opravu dlažby a nátěry dřevěných prvků 
krovu. Uchazeči budou požádáni o doplnění nabídek, které budou 
následně vyhodnoceny.
ź chodník v ul. 1. Máje – ve lhůtě pro podání nabídek byly doručeny 
2 nabídky (viz. přehled). Na základě posouzení nabídek byla jako 
cenově nejvýhodnější vyhodnocena nabídka f. Ilja Švarc (215.000 + 
DPH).  
ź rekonstrukci střechy ZŠ – ve lhůtě pro podání nabídek byly 
doručeny 4 nabídky, které splňovaly požadavky "Výzvy pro podání 
nabídky". Na základě posouzení nabídek byla jako cenově 
nejvýhodnější vyhodnocena nabídka f. Mibra s.r.o. (1.0830.749 Kč vč. 
DPH).
ź poskytovatele úvěru na spolufinancování rekonstrukce střechy ZŠ 
a zateplení budovy ZŠ ve lhůtě pro podání nabídek byla doručena 1 
nabídka – Česká spořitelna a.s. Na základě doporučení fin. výboru 
byla zvolena fixní úroková sazba. 
Hlasováno: PRO 7 – PROTI 0 – ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 4/6/2013:Zastupitelstvo projednalo nabídky došlé v rámci 
výběrového řízení na opravu fasády márnice a ukládá starostce 
požádat uchazeče o doplnění cenových nabídek.
Zastupitelstvo projednalo nabídky došlé v rámci výběrového řízení na 
výstavbu chodníku v ul. 1. Máje a schvaluje dodavatele – f. Ilja Švarc s 
nabídkovou cenou 215.000 + DPH. Zastupitelstvo ukládá starostce 
uzavřít s dodavatelem smlouvu o dílo s tím, že zahájení prací bude 
15.8.2013 a termín pro realizaci jsou 3 týdny 
Zastupitelstvo projednalo nabídky došlé v rámci výběrového řízení na 
Rekonstrukci střechy ZŠ a schvaluje dodavatelem f. MIBRA s.r.o.  s 
nabídkovou cenou 1.083.749,- Kč vč. DPH. Zastupitelstvo ukládá 
starostce uzavřít s dodavatelem smlouvu o dílo.
 Zastupitelstvo schvaluje přijetí úvěru od České Spořitelny, a.s. ve výši 
3.000.000,- Kč na spolufinancování projektu zateplení ZŠ a 
rekonstrukci střechy ZŠ, se splatností 10 let a fixní úrokovou sazbou.  
Zastupitelstvo dále schvaluje předloženou smlouvu o úvěru a ukládá 
starostce ji uzavřít v termínu do 1.10. 2013.
Směrnice o zadávání veřejných zakázek malého rozsahu
Starostka předložila návrh směrnice pro zadávání zakázek malého 
rozsahu zpracovaný fin. výborem.
Hlasováno: PRO 7 – PROTI 0 – ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 5/6/2013: Zastupitelstvo schvaluje Směrnici o zadávání 
veřejných zakázek připravenou finančním výborem s účinností od 
8.8.2013.
Smlouva o zřízení věcného břemene – ČEZ distribuce, ul. 
Klučovská
Starostka předložila návrh smlouvy o zřízení věcného břemene se 
spol. ČEZ Distribuce  (náves, ul. Klučovská), realizace akce proběhla 
v r. 2012.
Hlasováno: PRO 7 – PROTI 0 – ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 6/6/2013: Zastupitelstvo schvaluje Smlouvu o zřízení 
věcného břemene IV-12-6012648/002 se spol ČEZ Distribuce, a.s., na 
uložení kabelové vedení v pozemcích obce, a pověřuje starostku 
uzavřením smlouvy. 
Obecně závazná vyhláška – výherní automaty
Starostka předložila návrh na změnu obecně závazné vyhlášky o 
umístění výherních automatů v obci Poříčany. Nově budou mezi 
místa, kde lze provozovat výherní automaty zařazeny pohostinství 
"Na nádraží" a "U Supa".  P. Kraus se dotazuje, zde je možné 
provozovat výherní automat i v hospodě "U Kostela" - vyhláška tuto 
možnost již připouštěla a v tomto bodu zůstane beze změny.
Usnesení č. 7/6/2013: Zastupitelstvo schvaluje změnu Obecně 
závazné vyhlášky č. 5/2011 "o stanovení míst, na kterých mohou být 
provozovány výherní hrací přístroje včetně interaktivních 
videoloterijních terminálů" dle předloženého návrhu, a to pod č. 
1/2013
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Žádost o odkup pozemků 
Starostka předložila žádosti o odkup pozemků (2 x ul. Na Záhabří, ul 
Kounická, ul. Hořanská, ul. Sportovní) – viz. příloha. Dále předložila 
návrh p. Švarce na prodej pozemku č. 274/65         (chodník v ul. 
Českobrodská) do vlastnictví obce.  P. Kraus se dotázal na záměr obce 
odprodat pozemek v ul. Kostelní/Hořanská – pozemky pod místními a 
jinými veřejně přístupnými komunikacemi obec nebude prodávat. 
Usnesení č. 8/6/2013:Zastupitelstvo obce schvaluje záměr prodeje 
části pozemků 851/9, 821/8 a 869/2 a pozemků 376/1 a 379 za min. 
cenu 110 Kč/m2  za podmínky, že náklady na zpracování 
geometrického plánu a vklad do katastru nemovitostí uhradí kupující.
Zastupitelstvo obce zamítlo prodej části pozemku 821/8 z důvodu, že 
se nachází pod veřejně přístupnou cestou.
Zastupitelstvo obce schvaluje koupi pozemku 274/65 o výměře 180 
m2 za cenu 30 Kč,-/m2 a ukládá starostce uzavřít kupní smlouvu.
Zateplení školy
Starostka informovala o dalším průběhu projektu zateplení budovy 
ZŠ. Byla vybrána firma na zpracování výběrového řízení a 
administraci projektu u SFŽP (Energy Benefit Centre), se kterou byla 
uzavřena mandátní smlouva.
Usnesení č. 9/6/2013: Zastupitelstvo bere na vědomí další postup v 
projektu Zateplení ZŠ Poříčany a uzavření mandátní smlouvy s f. 
Energy Benefit Centre o.p.s.
Územní studie "Záhabří"
Starostka informovala o registraci územní studie lokality "Záhabří", 
která by měla být dokončena v nejbližších týdnech.   Jako dvě možné 
varianty dalšího postupu jsou: a) prodej lokality jako celku x b) 
rozparcelování/zasíťování lokality (možno po etapách) a prodej 
stavebních parcel.  Rozvoj lokality je podmíněn intensifikací ČOV 
Poříčany. 
Závěr: zastupitelstvo se přiklání k var. b). Za účelem zjištění zájmu o 
stavební parcely Veřejnost bude seznámena se záměrem územní studie 
(uveřejněním na webu).
Hostinec u Hroudů
Starostka předložila vyjádření Ing. Vejsady, majitele budovy č.p. 157 
(Hostinec "U Hroudů") k plánovaným opravám ze dne 7.8. 2013.
Usnesení č. 10/6/2013: Zastupitelstvo bere na vědomí vyjádření Ing. 
Vejsady k plánovaným opravám budovy č.p. 157. Zastupitelstvo ruší 
usnesení č.  7/3/2013 ze dne 25.4.2013. 
Diskuse
ź D. Nádeník požádal J. Hampla jako předsedu SK Poříčany, aby při 
tanečních zábavách na fotbalovém hřišti brali ohled na obyvatelé v 
okolní zástavbě a nastavili zesilovače na přiměřenou úroveň.
ź Starostka informuje o 2. ročníku Poříčanského pouťového 
jarmarku, který se bude konat v neděli 8. 9. od 14.00 na návsi u kostela. 
V sobotu od 19.00 bude tamtéž taneční country večer.
ź J. Hampl zve na Poříčanské sportovní hry, které se budou konat na 
hřišti v sobotu 10.8.
V Poříčanech dne 15. 8. 2013        
Ověřovatelé zápisu a usnesení: Ing. Dalibor Nádeník, MVDr. Radek 
Musil, Mgr. Hana Teršová
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
POŘÍČANY 
č. 7/2013, konaného dne 19.9.2013
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 
na elektronické úřední desce dne 12.9.2013
Přílohy zápisu: Pozvánka na zasedání ZO, Prezenční listina, Mapa a 
seznam názvů ulic, Protokol otevírání obálek, Návrh smlouvy o dílo – 
stavební práce -  "Snížení energetické náročnosti budovy ZŠ", 
Rámcová partnerská smlouva – MAS Pošembeří, Rozpočtové 
opatření č. 4/2013, Žádost o stanovení ceny nájemného pro r. 2014 – 1. 
SčV, Přehled nabídek – opravy místních komunikací, střecha – 
hasičská zbrojnice, geologický průzkum – ČOV, Zateplení OÚ – 
projektová příprava, Nájemní smlouva - kostel
Zahájení: Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, 
konstatovala, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 
128/2000 Sb. o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Zapisovatelkou byla určena J.Vosecká, ověřovateli zápisu V.Trnková, 
J.Rytina. Omluveni: T.Hlavica, S.Potměšil, J.Hrabě
Starostka požádala o schválení programu.  
Hlasování :  PRO: 8 – PROTI:  0  – ZDRŽEL SE: 0                                    
Závěr: Program byl schválen
Informace starostky:
ź rekonstrukce střechy na budově ZŠ – dokončení do konce září, 
předání 1. týden v říjnu
ź márnice – s firmou p. Švarce byla podepsána smlouva o dílo na 
novou fasádu, termín dokončení  stavebních prací je stanoven na 
konec října
ź od 3. do 20. 9 probíhá na Obecním úřadě kontrola  Finančního 
úřadu pro Středočeský kraj, která je zaměřena na kontrolu přezkumu 
hospodaření  (auditu) obcí.
ź uzavírka silnic Mírová a Hořanská – práce na rekonstrukci povrchu 
vozovky nezačaly dle avizovaného termínu. Zastupitelstvo uložilo 
starostce prověřit se zhotovitelem stavby možnost výměny obrubníků 
v ul. Mírová při rekonstrukci vozovky. 
PROGRAM:
1. Plnění usnesení 
Starostka informuje o plnění úkolů z minulého zasedání. 
Usnesení č. 1/7/2013: Zastupitelstvo bere na vědomí plnění usnesení 
ze zasedání 6/2013 ze dne 7.8.2013. Nesplněná usnesení budou 
předmětem další kontroly.
2. Oficiální názvy ulic
Na základě výstupů z předchozích jednání zastupitelstva a výsledků 
ankety provedené v lednu 2013 bylo navrženo schválit oficiální názvy 
ulic s účinností od 1.11.2013. Pan Václav Koula předložil návrh 
změny názvu ulice (tzv. Lucké cesty). Navrhuje název ul. "Jaroslava 
Kouly", po poříčanském rodákovi a 1. starostovi poříčanského Sokola. 
Zastupitelstvo s tímto návrhem souhlasí.
Hlasování o zavedení oficiálních názvů ulic: PRO: 8 – PROTI: 0 – 
ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 2/7/2013:  Zastupitelstvo schvaluje zavedení oficiálních 
názvů ulic v obci Poříčany od 1.11.2013. Zastupitelstvo ukládá 
starostce zajistit potřebné kroky a informovat občany. 
P. Koula dále požádal o nové projednání odkupu parc. č. 804/2 – 
hřbitov, urnový háj. Znalecký posudek z jara 2010, který mají vlastníci 
pozemku, B.Jandlová, R.Jarochová, V.Koula. M.Skálová a 
A.Syrůčková, k dispozici, uvádí výměru pozemku 1490 m2, zatímco v 
katastru nemovitostí byla po digitalizaci katastrálního operátu výměra 
upravena na 1467 m2.  Návrh kupní ceny je 94.200,- Kč
Hlasování o schválení odkupu pozemku: Hlasování: PRO: 8 – PROTI: 
0 – ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 3/7/2013:  Zastupitelstvo schvaluje odkup pozemku č. 
804/2 v k.ú. Poříčany o výměře 1467 m2 za cenu 94.200,- Kč. 
Zastupitelstvo pověřuje starostku projednáním kupní ceny s vlastníky 
pozemku a podpisem kupní smlouvy. 
3. Projekt zateplení školy
K. Suchánková požádala o přesun pořadí bodů programu.  Starostka 
seznámila zastupitele s protokolem otevírání obálek k veřejné zakázce 
„Snížení energetické náročnosti budovy ZŠ Poříčany". Nabídky 
předložilo celkem 6 firem. Technický dozor investora a autorský dozor 
provede p. Červený.
Usnesení č. 4/7/2013:  Zastupitelstvo obce bere na vědomí protokol o 
otevírání obálek k veřejné zakázce „Snížení energetické náročnosti 
budovy ZŠ Poříčany" a výběr technického dozoru investora – p. 
Martina Červeného.
4. Partnerská smlouva - MAS Pošembeří
Starostka předložila návrh rámcové partnerské smlouvy s MAS 
Pošembeří. 
Hlasování: PRO: 7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 1
Usnesení č. 5/7/2013:  Zastupitelstvo obce schvaluje rámcovou 
partnerskou smlouvu s MAS Pošembeří. Zastupitelstvo obce ukládá 
starostce uzavřít smlouvu.
5. Výše nájemného pro rok 2014 – 1. SčV
Starostka navrhuje zachování stejné výše nájemného jako v r. 2013, tj. 
156.000,-
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Hlasování: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 6/7/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje pro r. 2014 
nájemné pro 1.SčV ve výši 156.000,-Kč.
 6. Odkup pozemků č. 860/7, 861/5, 861/6, 861/7 a části pozemku č. 
755/13
Starostka předložila návrh na výkup/směnu pozemků parc. č. 860/7, 
861/5, 861/6, 861/7 pod místní komunikací v ul. Lipová. Pokud by 
obec měla opravu komunikace financovat z některého z dotačních 
titulů, je třeba mít pozemky pod komunikací ve vlastnictví obce. 
Dále starostka předložila návrh na odkup části pozemku parc. č. 
775/13 pod provozní budovou ČOV, jedná se o pozemek o výměře 118 
m2. Zastupitelstvo navrhuje jako cenu k jednání cenu stanovenou 
znaleckým posudkem, tj. 85 Kč/m2. 
Hlasování: PRO: 7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 1 (Teršová)
Usnesení č. 7/7/2013:  Zastupitelstvo obce pověřuje starostku 
projednáním převodu pozemků 860/7, 861/5, 861/6, 861/7 a části 
pozemku 777/13 s jejich vlastníky. 
7. Rozpočtové opatření č. 4
Starostka předložila rozpočtové opatření č. 4/2013
Hlasování: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 8/7/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje Rozpočtové 
opatření č.4/2013 a pověřuje starostku provedením příslušných změn 
v rozpočtu
K. Suchánková se omlouvá  odchází ze zasedání.
8. Opravy místních komunikací
Starostka předložila výsledky jednání s několika firmami, které se 
specializují na opravy komunikací. K dispozici jsou nabídky na 
opravy tryskovou metodou, metodou SILKOT (zahřívací deska), pro 
srovnání byla zadána poptávka na opravy balenou směsí s následným 
zaválcováním.  Výběr technologie a dodavatele odložen na příští 
zasedání. 
 9. Oprava střechy hasičské zbrojnice
Na minulém zasedání zastupitelstvo rozhodlo o opravě střechy nad 
bytem v hasičské zbrojnici. Starostka předložila nabídky na opravu. 
Cenově nejvýhodnější je nabídka f. PUR Izolace s.r.o. – 100.880 Kč, 
12 let záruka. 
Hlasování: PRO: 7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 9/7/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje výběr dodavatele 
na opravu střechy bytu v hasičské zbrojnici – f. PUR Izolace s.r.o., a 
pověřuje starostku uzavřením smlouvy o dílo s dodavatelem tak, aby 
oprava proběhla v říjnu 2013. 
10. Geologický průzkum ČOV
Starostka předložila nabídky na geologický průzkum, který by mě být 
podkladem pro projektovou dokumentaci pro stavební povolení, 
kterou zpracovává Ing. Dejmek.  Zastupitelstvo navrhuje nejdříve 
projednat s Ing. Dejmkem dodatek ke smlouvě (úprava 
harmonogramu, aktualizace cenových podmínek). O dodavateli 
geologického průzkumu bude rozhodnuto následně. 
Hlasování: PRO: 7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 10/7/2013: Zastupitelstvo obce pověřuje starostku 
projednáním dodatku ke Smlouvě o dílo na zpracování projektové 
dokumentace na rekonstrukci a intensifikaci ČOV s Ing. Dejmkem, 
kterým bude upřesněn rozsah díla, termín dokončení díla a cenové 
podmínky.
11. Možnosti dotačních programů pro rok 2014
ź Dotace z OPŽP - zateplení budovy Obecního úřadu – podání do 
listopadu 2013. Starostka předložila nabídky na projekt, energetický 
audit a zpracování žádosti od několika poradenských firem.  
Hlasování: PRO: 7 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0
Usnesení č. 11/7/2013: Zastupitelstvo obce schvaluje, aby prvotní 
zaměření objektu a základní tepelné výpočty provedla f. PC Projekty 
(p. Martin Červený) - zpracovatel energetického auditu bude vybrán 
následně.  Zastupitelstvo pověřuje starostku zajištěním dalších 
nabídek na podání žádosti.
ź Fondy Středočeského kraje na r. 2014 – na podzim budou 
pravděpodobně vyhlášeny dotační programy z Fondů Středočeského 
kraje. V úvahu by přicházelo několik projektů – Rekonstrukce střechy 
obecního úřadu, Rekonstrukce pláště budovy školní jídelny,

ź  rekonstrukce ul. Mírová, pořízení výstroje/zásahového vozidla 
pro jednotku SDH. Zastupitelstvo pověřuje starostku zkonzultovat 
tyto návrh s poradenskou firmou a zjistit, který z návrhů by odpovídal 
podmínkám pro poskytnutí dotace.
ź Starostka informuje o dalších možnostech dotací – MMR 
(povodňové škody, dětská hřiště, drobné sakrální památky); SFDI – 
chodníky a bezpečnostní opatření. 
Tento bod bude předmětem dalšího jednání.
12. Nájemní smlouva – kostel
Farnost Český Brod obci zaslala přepracovaný návrh nájemní 
smlouvy na kostel. Došlo ke změně některých podmínek pro uzavření 
smlouvy o pronájmu – náklady na drobné opravy a el. energii by podle 
stávajícího znění smlouvy měl hradit nájemce, nikoli pronajímatel, jak 
tomu bylo v původně projednávaném návrhu. Smluvní podmínky 
budou předmětem dalšího jednání. 
13. Diskuse
ź R. Musil – žádost p. Frencla o navezení recyklátu do ul. Na Klínku 
na zasypání děr v komunikaci.
ź D. Nádeník se dotázal, zda již proběhla prohlídka zadního traktu 
MŠ p. Havlíčkem za účelem posouzení stavu budovy -  prozatím 
neproběhlo. Dále, zda je nějaký posun v jednání se SŽDC ohledně 
úpravy podchodu na nádraží – bude zaslána žádost o bezbariérové 
řešení přístupu na nástupiště a prodloužení podchodu.
V Poříčanech dne 24.9.2013
Ověřovatelé zápisu a usnesení: Jiří Rytina,Věra Trnková,  Jaroslav 
Hampl
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY 
č. 8/2013, konaného dne 3.10.2013
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 
na elektronické úřední desce dne 26.9.2013.
Přílohy zápisu: Prezenční listina, pozvánka, program, Výsledky 
hodnotící komise – Zateplení ZŠ
Zahájení: Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, 
konstatovala, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 
128/2000 Sb. o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
Zapisovatelkou byla určena V.Trnková, ověřovateli zápisu 
S.Potměšil, M.Horyna. Omluveni: Hrabě, Musil, Hlavica.
Starostka předložila návrh na změny v programu: 
Hlasování:  PRO: 8 – PROTI:  0 – ZDRŽEL SE: 0                            
Závěr: Změny v programu byly schváleny
Starostka požádala o schválení programu:
Hlasování: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0                     Závěr: 
Zastupitelstvo schvaluje program zasedání č. 8/2013
Informace starostky:
ź dokončení střechy na budově ZŠ, financování z úvěru (Česká 
spořitelna)
ź nová účetní obce – Ing. Veronika Dočkalová nastoupila od 
1.10.2013. 
ź pojistná událost (havárie vody v ZŠ – květen 2013) – opravy 
hotovy, připravuje se žádost o proplacení
ź opravy silnice 3. třídy – Hořanská – termín odložen z důvodu 
přípravy projektové dokumentace, realizační firma souhlasí, že 
proveden výměnu obrubníků dle našich požadavků. 
ź rekonstrukce márnice – probíhá,  starostka informuje o současném 
stavu oprav
ź územní plán – zpracován návrh, před prvním kolem 
připomínkového řízení bude zaslán zastupitelům  
ź kamerový systém – dle konzultace s f. MSC-Net, která dodávala 
kamerový systém v okolí nádraží v Českém Brodě by se náklady 
pohybovaly kolem 500.000 Kč.  Vyjádření Města Český Brod k 
možnosti provozování na základě veřejnoprávní smlouvy jsme 
doposud neobdrželi.  
ź návrhy znaku obce – obdrželi jsme zpracované návrhy - dokument 
bude zaslán zastupitelům, 3 návrhy pak budou předloženy v anketě 
veřejnosti  i žákům ZŠ
2. Výběr zhotovitele – zateplení ZŠ
Na základě vyhodnocení došlých nabídek po doplnění (viz. zápis z 
jednání hodnotící komise) byli vyloučení dva uchazeči (f. Prostav, f. 
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Mibra), kteří nedoplnili požadované doklady. Hodnotící komise 
doporučuje výběr f. VPProcházka, která předložila nabídku s 
nejnižší cenou. Po schválení vybraného dodavatele zastupitelstvem 
bude vydáno Rozhodnutí zadavatele o výběru nabídky a poběží 
desetidenní lhůta pro odvolání uchazečů. Poté teprve dojde k podpisu 
smlouvy o dílo se zhotovitelem a následně budou podány podklady 
požadované Státním fondem životního prostředí k vydání 
„Rozhodnutí o přidělení dotace". 
Hlasování:  PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 1/8/2013: Na základě doporučení hodnotící komise pro 
veřejnou zakázku "Snížení energetické náročnosti budovy ZŠ" 
zastupitelstvo obce schvaluje zhotovitele stavebních prací f. V. P. 
Procházka s.r.o.,se sídlem: Nebovidy 134, 280 02 Kolín, IČ: 
26184745, s nejnižší nabídkovou cenou   5.669.397,- Kč vč. DPH. 
Zastupitelstvo obce pověřuje starostku uzavřením smlouvy o dílo.
3. Výběr zhotovitele – opravy místních komunikací
Starostka předložila nabídky na opravy komunikací doplněné o 
nabídku f. 3K ZNAČKY, která navrhuje opravu výtluků 
asfaltobetonovou směsí. Tato technologie je finančně náročnější než 
trysková metoda (TURBO), ale  má delší životnost. Z problematický 
úseků dojde k opravě prostranství u nádraží, úseku ul. Mírová a 
nájezdu do ul. Větrná, v celkové ceně cca 100.000 Kč.
Hlasování: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 2/8/2013: Zastupitelstvo schvaluje výběr zhotovitele na 
opravy místních komunikací  před nádražím, Mírová, Větrná -  f. 3K 
ZNAČKY za celkovou cenu 100.000 Kč. v rozsahu dle cenové 
nabídky ze dne 30.9.2013. 
D. Nádeník navrhuje, aby v ul. Mírová byla provedena lokální oprava 
dlažebních kostek (přeložení  nejvíce propadlých míst).  
4. Kupní smlouva – plynovod v ul. Na Úhoru
ź Starostka předložila upravený návrh kupní smlouvy, kterou 
zastupitelstvo neschválilo na jaře 2013. Článek smlouvy 
„Odpovědnost za škody" byl upraven na základě našich požadavků. 
Hlasování o  prodeji plynárenského zařízení: PRO: 8 – PROTI: 0 – 
ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení č. 3/8/2013: Zastupitelstvo schvaluje prodej 
plynárenského zařízení v ul. Na Úhoru f. RWE GasNet, s.r.o. za cenu 
170.000,- Kč a pověřuje starostku podpisem kupní smlouvy.
5. Zateplení obecního úřadu
f. PC Projekty (p. Červený) provedla první kroky pro přípravu 
energetického auditu - zaměření a zpracování základních tepelných 
výpočtů. Starostka navrhuje, aby na základě nabídek na vyhotovení 
energetického auditu byl vybrán Ing. Štekl (15.000 Kč.). 
ź Hlasování o  zpracovateli energetického auditu: PRO: 8 – 
PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0¨
Usnesení č. 4/8/2013: Zastupitelstvo schvaluje zhotovitele 
energetického auditu pro Zateplení obecního úřadu – Ing. Zdeňka 
Štekla, IČ: 61442973 za cenu 15.000,- . Zastupitelstvo obce pověřuje 
starostku uzavřením smlouvy o dílo
6. Dotace
Starostka informuje o možnosti čerpání z dotačních titulů 
Středočeského kraje, které krajské zastupitelstvo schválilo pro r. 
2014. Po konzultaci s poradenskou firmou navrhuje, aby obec 
požádala o dotaci na nové zásahové vozidlo pro jednotku SDH 
Poříčany (předpokládaná dotace max. 800.000) a dále z programu 
FROM na rekonstrukci budovy školní jídelny – výměna pláště a 
oken, odstranění azbestu (předpokládaná dotace 4. mil.), na kterou 
máme připravenou projektovou dokumentaci a stavební povolení. S. 
Potměšil navrhuje, aby byl projekt směřován na opravy komunikací, 
zastupitelstvo s návrhem souhlasí. Starostka zjistí, zda by bylo 
možné zažádat na rekonstrukci (ul. Sportovní, Spojovací – rozsah by 
byl upřesněn dle finanční náročnosti) bez hotové projektové 
dokumentace.     
7. Diskuse
ź D Nádeník se dotazuje, jak pokračuje příprava dendrologického 
průzkumu (posouzení vzrostlých stromů v obci f. Treewalker) – 
práce v terénu proběhly během července/srpna, dokumentace se 
zpracovává (předpoklad dokončení – poloviny října) 

ZEMNÍ PRÁCE

bobík - minibagr

- písky -

- štěrky -

- kontejnery -

Pavel Maxa

Poříčany 291

Tel.: 608 024 796

ź D. Nádeník žádá, aby byl na ČEZ zaslán požadavek, aby byla 
obec lépe informována o vypínání elektřiny, především co do 
rozsahu a zdůvodnění vypínání. 
ź D. Nádeník se dotazuje, zda byly poptání dodavatelé el. energie a 
zemního plynu a žádá o projednání nabídky i pro sokolovnu TJ 
SOKOL  (proběhne v říjnu).
ź K. Suchánková informuje o termínu zasedání školské rady – 
9.10.2013, 19.00. 
ź D. Nádeník se dotazuje, zde se již Krajská správa a údržba silnic 
vyjádřila k naší žádosti o opravu opěrné zdi a zábradlí na Rafandě.
ź S. Potměšil žádá, aby bylo prověřeno, zda instalací oplocení u 
fotbalového hřiště nedojde k omezení přístupu pro vlastníky zahrad 
v. ul. Mírová.
ź S. Potměšil žádá o opravy děr v místních komunikacích v ul. 
Spojovací a Sluneční – bude provedeno na podzim.
V Poříčanech, 11.10.2013
Ověřovatelé zápisu a usnesení: Stanislav Potměšil, Miroslav Horyna, 
Mgr. Hana Teršová

Ceník inzerce platný od 1.1.2013
1/1(A4) - 900 Kč
1/2(A5) - 500 Kč
1/3(DL) - 350 Kč
1/4(A6) - 300 Kč

Vizitka(8,5 x 5,5 cm) - 150 Kč
zpracování grafického návrhu - 200 Kč
celoroční inzerce 4x číslo - sleva 15%
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Zastupitelstvo obce schválilo zavedení oficiálních názvů 
ulic s platností od 1. listopadu 2013. Tímto krokem dojde 
ke změně vašich adres i sídel podnikatelů, fyzických i 
právnických osob. Než bude možné zažádat o nový 
občanský průkaz, je třeba změny zaevidovat do systému 
základních registrů (tzv. RUIAN).  O datu, odkdy bude 
možné občanské průkazy měnit, vás budeme 
informovat na úřední desce, internetových stránkách a  
letákem ve vaší schránce.
Seznam domovních čísel s názvy ulic přikládáme – v 
případě nesrovnalostí, prosím, kontaktujte paní Janu 
Voseckou 321 695 351 nebo 775 763 800, a to do čtvrtka 
31.10. 2013!
Zavedením názvů ulic došlo ke změně, neboli  "upřesnění 
údaje"  v občanském průkazu (dále jen "OP"). 
Pojmenování ulic v obci nezpůsobuje automaticky 
skončení platnosti OP, nicméně Ministerstvo vnitra 
doporučuje občanům provést jejich výměnu co možná 
nejdříve s ohledem na skutečnost, že odlišný údaj v 
občanském průkazu oproti údaji v informačních 
systémech (státu)  mohou jiné subjekty (např. pojišťovny, 
stavební spořitelny, finanční úřady)  chápat  nikoli jako 
"doplněný údaj", ale jako "údaj nesprávný", čímž 
mohou občanům vzniknout při vyřizování jejich 
záležitostí problémy.  Výměna OP z důvodu zavedení 
názvů ulic se provádí zdarma.
Dále upozorňujeme, že na živnostníky a právnické osoby 
se vztahují další povinnosti související se změnou 
adresy/sídla firmy.

Oficiální názvy ulic
Základní povinnosti spojené se zavedením názvu ulic:
ź Výměna občanského průkazu. 
Výměna OP je zdarma. Žádost musíte podat osobně na 
Městském úřadu v Českém Brodě. Fotografie se dnes k 
žádosti už nepřikládají, vyfotí si Vás na úřadě. Není 
stanovena žádná zákonná lhůta, vzhledem k zavedení tzv. 
Základních registrů, ke kterým je dnes připojena většina 
úřadů se vám však může stát, nevyměníte-li si občanský 
průkaz, že narazíte na problém kvůli rozdílu v trvalém 
bydlišti. Teoreticky je možné, že by Vám úřady mohly 
odmítnout některé úkony, jako např. ověření podpisu, 
vydání zásilky na poště, apod.
ź  Finanční úřad - žádné zvláštní povinnosti
ź Katastr nemovitostí - žádné zvláštní povinnosti
ź Zdravotní pojišťovna
Povinnost nahlásit změnu v osobních údajů má každý u své 
pojišťovny do 30 dnů ode dne, kdy ke změně došlo. 
ź Česká správa sociálního zabezpečení
Nejpozději do 8. dne měsíce následujícího po měsíci, ve 
kterém ke změně došlo. OSVČ hlásí sami, za zaměstnance 
by to měl udělat zaměstnavatel, samozřejmě za 
předpokladu, že změnu zaměstnavateli nahlásíte.
ź Živnostenský úřad 
Povinnost hlásit změnu trvalého bydliště  živnostenskému 
úřadu OSVČ nemají, do 15 dnů je však třeba nahlásit 
změnu místa podnikání – tento úkon je zdarma.  
ź Obchodní rejstřík
Právnické osoby zapsané v OR musí podat návrh na změnu 
sídla. Tento návrh je zpoplatněn  –  2000,- Kč.  

SEZNAM ULIC

Kounická  48, 105, 195, 196, 198, 199, 202,204, 209, 211, 272, 336, 337, 338, 339, 340, 352,
 353, 354, 361, 373,374, 443, 513
Na Bažantnici  98, 101, 280, 293, 297, 298, 400, 402
Polní  277, 328
Příčná  100, 247, 248, 249, 251, 258, 264, 265, 267, 270, 271, 273, 278, 281, 283, 301, 429
Nad Sokolovnou 44, 203, 208, 210, 213, 215, 216, 217, 218, 220, 221, 222, 224, 226, 229, 
233, 252, 262, 269,292, 317, 349, 375, 420
U Parku  304, 308, 309, 311, 321, 323, 327, 426, 503
Školní 188, 192, 300, 306, 330, 372, 425, 514
U Koupaliště 187, 197, 214, 219, 351
Zelená 164, 180, 181, 186, 206, 230, 231, 232, 239, 241, 242, 243, 250
1.Máje 163, 183, 189, 234, 240, 303, 307, 333, 477
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Jílová 201, 205, 207, 212, 223, 324, 341
Na Vyhlídce 99, 295, 315, 377, 378, 396, 433, 434, 435, 439, 444, 469, 474, 504, 507, 517
V Průhonu 67, 76, 114, 115, 119, 143, 144, 151, 155, 165, 166, 167, 168, 169, 194, 225, 276, 
405, 428
U Cihelny  139, 141, 142, 147, 152, 153, 159,160, 161
Na Úhoru 446, 459, 461, 471, 478, 486, 489, 518
Nad Váhou  457, 505
Jana Hroudy  401, 403, 406, 408, 410, 411, 415, 416, 421, 449, 450, 452, 456, 462, 465, 475, 
480, 482, 485, 490, 492, 506, 509, 519
Za Vrcholem  427, 431
Českobrodská  64, 102, 136, 138, 157, 227, 236, 254, 255, 294, 302, 305, 310, 314, 316, 319, 
325, 334, 350, 359, 376, 404, 437, 453, 472, 510
Větrná  165, 342, 360, 418, 432, 436, 512
Lesní  70, 112, 244, 329, 343, 344, 346, 395
Ke Kersku  246, 335, 508
U Lesa  288, 424
Tovární  399, 414, 419, 463, 493, 495, 467
Zahradní 20, 36, 104, 313, 322, 362, 409, 412,487
Mírová  18, 19, 21, 29, 30, 31, 32, 33, 34, 35, 37, 38, 39, 46, 53, 54, 58, 65, 86, 106, 107, 109, 
111, 116, 118, 128, 140, 145, 261, 398, 455, 483, 484
Na Břehu  127, 228
Lipová  22, 23, 24, 25, 26, 27, 28, 50, 51, 83, 88, 122, 235, 355, 356, 357, 363, 364, 365, 366, 
367, 368, 369,  370, 371, 379, 380, 381, 438, 499
Nádražní  77, 89, 90, 91, 93, 94, 95, 96, 117, 146, 284, 285, 286, 287, 422, 440
Sportovní  15, 59, 74, 75, 132, 256, 263, 266, 268, 279, 289, 290, 296, 358, 382, 383, 384, 
385, 386, 387, 388, 
389, 390, 391, 392, 393, 394, 413, 430, 442, 448
Hořanská  9, 10, 11, 12, 13, 14, 17, 40, 41, 42, 49, 55, 56, 57, 110, 113, 120, 121, 129, 130, 
131, 133, 134, 149, 150, 158, 185, 200, 253, 257, 312, 326, 332, 497, 498, 516
Spojovací  135, 137, 154, 172, 184, 190, 193, 397, 423
Pod Oborou  148, 170, 171, 173, 174, 175, 176, 177, 178, 179, 182, 238, 291, 320, 345, 347,
 417, 445, 458, 491
Na Svodníku  191
Dlouhá  441, 464, 479, 511
Sluneční  447, 451, 470, 473, 476, 496
Na Klínku  245, 407, 454, 460, 466, 468, 481, 494, 515
Krátká  500, 501, 502, 520
Jaroslava Kouly  
Lucká
Na Záhabří  71, 72, 73, 125, 259, 260E, 274, 275, 299, 318, 331
Úzká  78, 82, 124
Kostelní   8
Pod Hájem  6, 7, 16, 79, 80, 81, 84, 85, 87, 488
Klučovská  1, 2, 3, 4, 5, 43, 45, 47, 52, 60, 61, 62, 63, 66, 68, 69,108, 123, 348
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Podle platné právní úpravy mohou obce a města 
disponovat vlastními symboly, to znamená znakem a 
vlajkou (praporem). Pokud obec nemá historický, řádně 
udělený, či tzv. vydržený znak či vlajku, má právo 
požádat prostřednictvím Podvýboru pro heraldiku a 
vexilologii Předsedu Poslanecké sněmovny Parlamentu 
České republiky o udělení symbolu (resp. symbolů). Při 
vytváření nových obecních symbolů je přitom nutno dbát 
především více či méně  pevně stanovených zásad 
heraldické a vexilologické disciplíny a dále respektovat 
těsný významový vztah znaku a vlajky obce k lokalitě, jíž 
mají reprezentovat.
Existuje několik základních tématických okruhů, jimiž se 
tvorba nového znaku a vlajky může inspirovat. V prvé 
řadě se jedná o vytvoření tzv. mluvícího znamení, jehož 
předností je transparentnost a široká srozumitelnost 
symbolů, nebo o navázání na historické pečetní či 
razítkové symboly obce, které do značné míry stanoví 
obsah nových symbolů a jež je vhodné zejména proto, že 
zachovává kontinuitu původních předheraldických a 
nových heraldických a vexilologických symbolů obce.
Nelze-li adekvátně aplikovat princip mluvícího znamení, 
nebo není-li možno nalézt otisk pečeti či razítka, případně 
je-li pečetní obraz nevhodný - například vzhledem k jeho 
heraldicky neúnosné složitosti - k přepisu do znaku a 
vlajky obce, připadá v úvahu alternativní komplex 
námětových regionů - například symbolické vyjádření 
místního světce jakožto patrona obce, odkaz na význačné 
události nebo pověsti a mýty v dějinách obce, 
připomenutí erbovních motivů někdejších feudálních 
majitelů obce či příslušného panství, poukaz na 
specifické historické či současné řemeslné a jiné pracovní 
aktivity obyvatel obce, nebo vykreslení určitého 
relevantního přírodního motivu krajiny, do níž je obec 
zasazena, atd.
Vlajka (prapor) obce by měla odpovídat podobě či 
symbolice obecního znaku. 
Barevné řešení návrhu znaku obce:
Při realizaci návrhu znaku lze postupovat tak, že se 
jednotlivé varianty návrhu znaku od sebe liší kromě 
kompozičního řešení také v barevném provedení. Pokud 
jde o zvolení barev znaku v obecné rovině, existuje v 
heraldickém tvarosloví pravidlo o nemožnosti pokládání 
barvy na barvu a kovu na kov. 
V klasické komunální heraldice českých zemí hovoříme 
o šesti základních tinkturách, k nimž posléze přibyly další 
doplňkové tinktury, kupříkladu tzv. přirozené barvy. Dvě 
z oněch základních tinktur jsou tzv. kovy - zlatá neboli 

žlutá a stříbrná neboli bílá, zatímco ostatní - červená, 
modrá, zelená a černá - patří do kategorie barev.
Je tedy možno volit buď kovový štít (resp. kovové pole 
štítu) a barevné figury, či opačně barevný štít (resp. 
barevné pole štítu) a figury kovové. V obou případech je 
přitom vhodné zachovat co nejmenší možný počet 
tinktur.
U návrhu znaku pro obec Poříčany lze pak - při zachování 
popsaného pravidla – uvažovat o následujících 
barevných kombinacích s těmito významy:
-stříbrná + červená = české zemské barvy = historická a 
regionální vazba ke středním Čechám,
-modrá, stříbrná  = heraldická reflexe barvy vody = 
podtržení odkazu na název obce,
-zelená = barva venkova = vyjádření krajinného rámce 
obce.
V návrzích jsou v různých variantách použity tyto 
hlavní figury: 
1. Obecná figura železničního kola – zobrazeného buď 
samostatně, nebo ve spojení se dvěma křídly – 
představuje standardní symbol železnice a reflektuje tedy 
souvislost historického rozvoje obce s výstavbou 
železniční dráhy a železniční stanice na území obce.
2. Obecná (tj. z reality odvozená, avšak heraldicky 
adekvátně stylizovaná) figura lilie je - jakožto typický 
mariánský atribut - symbolem historické dominanty 
obce, farního kostela Narození Panny Marie, 
připomínaného již ve 14.století a nově vystavěného v 
roce 1750. 

3. Stejnou symboliku jako 
figura lilie má rovněž obecná 
figura šestihroté hvězdy, 
která navíc v počtu tří 
odkazuje na erb Čeňka z 
Poříčan, jenž se připomíná 
a píše dle Poříčan v 15. 
století a jehož erb se popisuje 
jako „… pruh pošikem od 
pravého rohu a 

v něm tři hvězdy", nebo jindy též jako „… štít červený, 
pruh bílý s 3 lipovými lupeny zelené barvy, přikryvadla 
červená, bílá, křídlo tak barvami rozdělené jako štít."
4.Heroldská (tj. geometrickým dělením štítu 
konstituovaná) figura vlnitého břevna (samostatně, nebo 
v počtu několika břeven) představuje tzv. mluvící 
znamení vyjadřující název obce odvozený s největší 
pravděpodobností od polohy obce na vodním toku.

Mgr. Jan Tejkal

Tvorba nových obecních (městských) symbolů
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proběhla během Poříčanského jarmarku
Hodnocení: 1-velmi důležité, 5-blbost

1  osa historického jádra                                                                                          
  1a kultivace parkoviště, změna povrchu, výsadba stromů                                                                                1,32                                                                            

  1b lipová alej v lipové ulici mezi nádražím a úřadem, zobytnění křižovatky před úřadem                             1,53

  1c revitalizace návsi, částečné omezení automobilového provozu                                                                  1,41
  1d zřízení obecního sadu                                                                                                                                        1,81

2  propojení severu s jihem                                                     1,48
  kultivace stávajícího podchodu a podjezdu a protažení nádražního podchodu

3  komunitní prostor pro novou část obce                             2
  samozřejmě jsou důležité nové chodníky a cesty, ale neméně důležitý je prostor pro společenský život a služby

4  koupaliště                                                                              2,76
  nová hráz na Šembeře

5  rozvojová plocha                                                                  2,09
  pokusit se proměnit výhodu rozvojové zóny ve vlastnictví obce na příkladné řešení expanze, na kulturní událost, např.  
  s pomocí instrumentu architektonické soutěže, podobně v případě DPS 
  doporučujeme nezastavět horizont, aby byl čitelný vztah obce s okolní krajinou!

6  obnovení alejí a polních cest                                               2,29

7  zřízení nové turistické značky a cyklostezky
  eliminovat mentální odříznutí dálnicí

8  umístění dps v centrální části obce
  vzájemné obohacení s centrem

9  rybaření
  přestvoření bývaleho koupaliště na chovný rybník

10  letní kino
  využití konstrukce starého průmyslového objektu ke kulturním a společenským aktivitám

11  rozhledna
  kultivace prostoru, výhled

12  přiblížení lesa k obci
  zatraktivnění životního prostředí

  

Anketa              Poříčany

výsledky z ankety

1,71

2,03

3,16

2,75

1,84

2,83

Mapu s umístěním jednotlivých návrhů najdete 
v barevné A4 příloze.
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Odplouváme dál
ZŠ a MŠ Poříčany se v letošním školním roce zapojila do 
projektu Odplouváme dál. Dovolte mi ho krátce 
představit.
Projekt „Odplouváme dál" je spolufinancován z 
prostředků Evropského sociálního fondu prostřednictvím 
Operačního programu Vzdělávání pro konkurence- 
schopnost a státního rozpočtu ČR. Účelem projektu je 
rozvoj kariérového poradenství ve školách, včetně 
vyhledávání žáků ohrožených nesprávnou volbou 
povolání nebo předčasným odchodem ze systému 
vzdělávání. Dále se zaměřuje na osvětové činnosti 
směřující k žákům, jejich zákonným zástupcům a 
výchovným poradcům škol, které podporují racionalizaci 
volby další vzdělávací dráhy žáků ve Středočeském kraji. 
V Poříčanech proběhne testování v rámci profesní 
diagnostiky a zjištění zájmové orientace žáků devátých 
tříd (program COMDI) v listopadu 2013 a testování žáků 
8. tříd na přelomu jara a léta 2014. Přínosem pro žáky je 
pomoc při ujasnění si vlastní identity a nastavení životních 
cílů. Velkým životním mezníkem a problémem, což tento 
projekt napomáhá řešit, je rozhodování při volbě dalšího 
studia ve středním nebo vyšším školství, volba oboru a 
následné profesní uplatnění na trhu práce. 
Tato správná volba může být zároveň prevencí před 
nesprávným začleněním jedince do společnosti, před 
nesouladem zájmů žáka s jeho profesním zařazením, před 
studijními problémy a následně nežádoucími dopady a 
před možnou budoucí nezaměstnaností. Nesprávně 
zvolené povolání sebou do budoucna přináší vícenáklady 
pro společnost, spojené s dovzděláváním a rekvalifikací 
jedince na jinou, pro něho vhodnější, profesi. 
Přínosem je možnost (prostřednictvím systému moderních 
metod) komplexního rozboru osobnostní struktury žáka a 
návazných metod kariérového poradenství orientovat žáka 
na profesní dráhu v souladu s jeho osobnostními 
předpoklady a nabídkou trhu práce. Vhodné načasování 
klíčových aktivit u žáků napomůže k uvědomění si 
důležitosti nadcházející volby, tj. volby dalšího studia a 
oboru. Z dosavadních zkušeností žadatel vyplývá, že již po 
absolvování individuálního poradenství žáci projevují 
větší zájem o uvedenou problematiku. 
Více informací naleznete na odplouvamedal.rcv.cz
                                                                  Zuzana Sedláčková

Prvňáčci byli plni očekávání, netušili, co je ve „velké 
škole“ čeká. Ne že by byli úplní nováčci. Díky úzké 
spolupráci učitelek mateřské a základní školy děti znaly 
prostředí, dobře se orientovaly na chodbách, poznaly i 
některé učitelky základní školy. Účastnily se pravidelně 
akcí pořádaných školou, své ovoce přinesly i jejich 
návštěvy v první třídě, kde mohly vidět práci svých 
starších kamarádů a také si ji vyzkoušet. Přesto je pro ně  
role školáků nová.
Přináší jim nejen radost, že už jsou velcí a chodí do školy, 
ale také jim přináší velké množství úplně nových starostí 
a povinností. Aby žáčci všechno zvládli bez větších 
problémů, to máme na starosti my – třídní učitelky, 
utěšovatelky, pobízečky, podporovatelky v jedné osobě. 
Je nám jasné, že úspěch našich dětí závisí nejen na nás, ale 
také na spolupráci s rodiči. Proto nás potěšily zářijové 
třídní schůzky, které proběhly v příjemném, pracovním 
duchu. 
A děti? Snaží se pochopit a především dodržovat 
pravidla, která si samy vytvořily. Je to pro ně trochu 
oříšek - „Mám jít běhat s většími spolužáky po chodbě 
nebo si nejdříve připravit pomůcky na další hodinu? 
Když se trochu proběhnu, stačím ještě mrsknout na lavici 
učebnici dřív, než se tam koukne paní učitelka? Jdeme na 
oběd a já mám zase bačkory až v naší šatně – co s tím?“  
Obě skupiny mají své starosti, které se snažíme společně 
řešit, vysvětlit, pochopit. Obě však můžeme prohlásit, že 
děti se přes všechny potíže adaptují velice dobře. Uběhl 
pouze měsíc a už umí první písmena, začínají slabikovat, 
porovnávají bez problémů čísla od nuly do pěti, tvoří 
soubory s určitým počtem prvků. Se střídavými úspěchy 
zápolí s uvolňovacími cviky, které je sice nebaví, ale pro 
pozdější psaní písmen jsou velice důležité. Snad největší 
radost mají při hodinách tělesné výchovy, kdy se dosyta 
vyběhají a vyřádí. Pochvalu zaslouží za výkony při 
pracovních činnostech a při hodinách výtvarné a hudební 
výchovy spojené do předmětu s názvem „Výchova k 
umění“.  
Září máme úspěšně za sebou. Všichni si přejeme, aby 
nám další měsíce ve škole přinesly hodně radosti z dobře 
vykonané práce. Abychom měli stále důvod se těšit, co 
pěkného nám přinesou další dny.  

                           Naďa Radechovská, Irena Skřivánková 

V září nastoupilo do naší 
školy třicet čtyři prvňáčků. 
Pro velký počet byli rozděleni 
do dvou tříd. Do 1. A třídy, 
která je umístěna ve velké 
budově školy, přišlo dvacet 
jedna malých školáků. Ve 
třídě 1. B, umístěné v 
rekonstruovaném služebním 
bytě, jich bylo třináct.  

Září v první třídě
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INFORMACE Z MATEŘSKÉ ŠKOLY
V novém školním roce 2013/2014 přivítala naše MŠ 29 
nových uchazečů o předškolní výchovu a vzdělání.
Do třídy nejstarších přibyly 3 děti, do třídy prostředečků 5 
nováčků a nejmladších, nových adeptů nastoupilo 21.
Každý předškoláček pojal nástup do zařízení po svém. 
Některý se těšil na oblíbené kamarády a hračky, některý 
se netěšil na ranní vstávání a někteří nastoupily s obavami 
nad novými, neznámými procesy a situacemi. Nechyběly 
ani slzičky nešťastného odloučení u dětí i některých 
rodičů. Po prvním měsíci seznamování jsou děti 
odvážnější, samostatnější, vytrvalejší a obratnější, i když 
problémů a nevyřešených situací mají před sebou ještě 
velké množství.
Přejeme dětem samé úspěchy v jejich dětském světě a 
rodičům trpělivost při neúspěších a radost nad 
zvládnutými schopnostmi a situacemi svého dítěte.
                                                      Kolektiv zaměstnanců MŠ

SVATOVÁCLAVSKÝ BĚH –  Zážitky z 3. A
V pátek 27. 9. jsme sportovali. Běhali jsme po lese. Přál 
bych si, aby tam bylo v příštím roce občerstvení jako na 
velikých závodech. Měl jsem žízeň. Přesto jsem doběhl na 
2. místě.
Radovan Botek

Hurá, v pátek se neučíme, protože se koná Svatováclavský 
běh. Počasí nám přálo, přesto jsem v lese běžela loužemi. 
Všude bylo bláto, takže jsem místy ani nemohla 
proběhnout. V noci totiž pršelo. Běželi jsme 3 kilometry. A 
když jsem proběhla cílem, tak tam na mě čekal táta. Měla 
jsem strašnou radost, že tam na mě čekal.
Michaela Hamplová

V pátek jsme se neučili, protože jsme měli Svatováclavský 
běh. Byla jsem první z holek v naší třídě a celkově jsem 
doběhla čtvrtá holka.
Veronika Homolová

Svatováclavský běh
V pátek 27. 9. 2013 se uskutečnil v naší Základní škole již 
6. ročník „Svatováclavského běhu“. Letos jsme se 
rozhodli, že zapojíme všechny žáky školy, proto tentokrát 
běh proběhl jako soutěž jednotlivců v přespolním běhu a 
zároveň proběhla soutěž družstev. Pro žáky 1. – 2. třídy 
byla připravena trasa dlouhá jeden kilometr.  Starší žáci 
běželi kilometry tři. Jako doprovodný program jsme 
soutěžili ve skoku vysokém, ve skoku dalekém, 
překážkové dráze a hodu na cíl.
Všichni zúčastnění podali výkony na hranici svých 
možností. Za pozornost stojí především výkon Patrika 
Matouška, který svým časem 14:04 minuty překonal 
loňský dráhový rekord Honzy Vaváka (14:10 minut). 

Vítězové jednotlivých kategorii:
1. - 2. třída  Hubálek Dominik - Mengerová Anna
3. - 4. třída  Sláma Aleš - Türke Agáta
5. - 6. třída  Matoušek Patrik - Urbanová Karolína
7. - 9.třída Hampl Lukáš a Bím Tomáš - Šimůnková
  Natálie.

DVD rozhovorů s pamětníky školy
K 80. výročí otevření základní školy vzniklo DVD, 
na kterém jsou zaznamenány vzpomínky pamětníků 
školních událostí starších i mladších. Pokud o toto 
DVD máte zájem, stojí  50,- Kč a je k zakoupení v 
kanceláři školy. 
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SK Poříčany
A – mužstvo dospělých je po osmém kole I.B třídy 
krajské soutěže na druhém místě, jen horším skórem za 
Libicí n/C. Do podzimní části sezóny nastoupilo Áčko 
posílené o hráče, kteří mají za sebou ligové a divizní 
zkušenosti. Brankář Honza Klíma, dále pak Standa 
Krejčík, Jarda Slavík, Michal Kopecký, Petr Kopecký, 
Ondra Puk. Výsledkem takto poskládaného mužstva je 
předváděná hra a dobré výsledky. K dobrému fotbalu 
patří i vysoká návštěvnost a zájem diváků ze širokého 
okolí. Na poslední utkání, kdy jsme porazili Sokoleč 3:0 
se přišlo podívat 250 diváků. Výsledky a dobrá práce 
realizačního týmu jsou i reprezentací obce Poříčany.

B – mužstvo dospělých je po posledním utkání na hřišti 
Hořátve 0:5 na nelichotivém devátém místě. Toto 
umístění odpovídá přístupu hráčů k zápasům a 
tréninkům.

Žáci – jsou zatím na sedmém místě. Mužstvo postupně 
prochází generační obměnou. Malí kluci z přípravky 
postupně nahrazují končící žáky a získávají zkušenosti 
mezi staršími.

Přípravka – má výborně rozehranou sezónu a po 
posledním utkání, které vyhrála v Litoli 7:3, je na prvním 
místě. Klukům zbývá odehrát dva zápasy, aby si toto 
krásné umístění udrželi.
                                                                                

Rybářský spolek
V září proběhl další ročník rybářských závodů pořádaný 
Poříčanským rybářským spolkem na koupališti za 
školou. 
Dětské závody - účastnilo se jedenáct dětí. Zapisovala se 
každá ulovená ryba od malých plotiček až po největšího 
kapra (53 cm), kterého chytla Míša Hamplová.
Celkové pořadí:      
1. Rajtmajerová Aneta -  208 cm  
2. Hamplová Michaela – 205 cm
3. Štěpánová Karolína – 35 cm
4. Sochor David – 25 cm
5. Jánská Monika – 23 cm
Dospělé závody vyhrál Ondra Rajtmajer.

 Jaroslav Hampl

Labe
108 cm 
20,5 kg



-17-

Poříčanský posel       číslo 3/říjen 2013

Soutěže v požárním sportu v rámci Podlipanské Ligy

Místo konání
Muži Ženy Starší žáci Mladší žáci

výsledný čas umístění výsledný čas umístění výsledný čas umístění výsledný čas umístění

Horní Kruty 00:23,75 9 00:29,78 8 00:31,06 10 00:50,19 6

Poříčany 00:30,37 6 00:27,23 1 00:25,32 4 0:40:00 4

Kšely - - - - - - - -

Břežany - - - - - - - -

Bulánka 00:25,12 9 00:27,20 4 - - - -

Horní Měcholupy 00:28,19 13 00:28,30 7 - - 00:32,43 6

Český Brod 00:28,28 9 00:38,41 10 00:20,25 8 00:29,57 5

Rostoklaty 00:25,14 6 00:26,25 4 00:18,60 4 - -

Třebovle 00:26,51 10 00:25,50 2 - - 00:35,89 5

Ratenice 00:25,25 10 00:29,38 6 00:41,92 11 - -

Dobré Pole (noční) 00:26,05 10 01:04,47 9 - - - -

Kostelec n. Č. lesy 00:22,89 7 00:25,54 4 00:30,09 9 00:35,36 6

Celkové umístění v rámci PL 02:02,2 8 02:11,7 5 01:34,3 8 02:13,3 6

 

Soutěže v požárním sportu mimo Podlipanskou Ligu

Místo konání
Muži Ženy

výsledný čas umístění výsledný čas umístění

Kšely - 3 - 3

Mančice - 11 x x

Nedaříš - 3 x x

Pohár starostky OSH Kolín 00:37,31 10 00:30,87 3

Tuchoraz (noční) - 1 x x

Pňov - poslední sání 00:24,00 15 00:23,80 4

Drahobudice 00:31,17 6 00:33,66 1

SDH POŘÍČANY 2013
V letošním roce se závodní družstva SDH Poříčany zúčastnila již 13. ročníku Podlipanské ligy. 
Uskutečnilo se 12 soutěžních kol, kdy podmínkou pro splnění byla účast minimálně 5, v případě dětí 4 závodů.     
Celkové umístění se utváří právě ze součtu 5/4 nejlepších dosažených časů.
Soutěžilo se v kategoriích Muži, Ženy, Starší žáci (11-16let), Mladší žáci (6-11let) a Přípravka (3-6let).
Níže můžete nahlédnout do rozpisu závodů ohledně účasti a výsledků, jak v jednotlivých kolech,
tak v celkovém hodnocení Ligy.

Požární sport ovšem neprovozujeme pouze v rámci PL, ale 
snažíme se účastnit i ostatních soutěží, ve kterých se nám 
vcelku dařilo.

Během roku tým žen přivezl také 2 putovní poháry, které, 
doufáme, v příštím roce obhájí. První získaly v 
Rostoklatských rozstřelech s časem 00:25,46. Napětí 
trvalo až do poslední chvíle, ale o to cennější a radostnější 
vítězství to bylo. Tuto výhru zpestřila sázka s týmem 
mužů, kteří v následujících závodech zaběhli požární útok 
v tangách.
Druhý putovní pohár ženy přivezly z posledních závodů v 
Drahobudicích s časem 00:33,66.
V průběhu léta jsme se již druhým rokem účastnili 
Velenkiády. Tato soutěž je odlehčenější, plná zábavných 
úkolů a jde především o to se pobavit. Typickými 
soutěžními disciplínami je požární útok bez přípravy plata, 
sex naruby či 
ex-ování piva na čas.
Závěrečnou tečku za celou sezónou dělá již tradiční, v 
pořadí 5. ples Podlipanské ligy, kde vystupujeme jako 
pořádající. Letos se koná 19. 10. 2013 v Zásmukách a hraje 
kapela Bumerang. Tento ples si v posledních letech 
nachází více a více příznivců, o čemž vypovídá i počet 
prodaných lístků, v předprodeji prozatím 420ks.
Rozloučení se sezonou si dne 12. 10. 2013 užili i nejmenší 
hasiči.V poříčanské hasičárně pro ně byl připraven 
program, kde jsme s dětmi vytvářeli podzimní stromy a 
uspořádali dětskou diskotéku.

Závěrem jsme bouchli pár šampusů, pochutnali si na 
soptíkovém dortu a předali několik dárkových balíčků 
jako poděkování. 
Akce plánované v nejbližší době:
ź 19. 10. 2013 Hasičský ples Podlipanské ligy
Začátek od 20hod - sokolovna Zásmuky
ź 2. 11. 2013 Halloween
Začátek od 14hod v hasičárně. Každý si donese vlastní 
dýni, ze které si vytvoří svého strašáka a poté je připravená 
strašidelná stezka odvahy za pokladem.
ź 7. 12. 2013 Mikulášská nadílka - Letos již v novém 
kabátu.
ź 15. 2. 2014 Hasičský ples
Začátek od 20hod - sokolovna Poříčany, hraje kapela 
PEKLO
V plném proudu jsou také přípravy na zbrusu nové 
vystoupení taneční skupiny „WéŠé“, která se představila 
již na loňském hasičském plese.
V následujícím roce 2014 SDH Poříčany zapojí do soutěží 
PL i nejmenší a nejmladší družstvo hasičů a to kategorii 
Přípravky (3-6let).
V případě Vašeho zájmu o seznámení se s kroužkem hasičů 
a zapojení Vašich dětí nás kontaktujte na tel. 607 190 223. 
Vítány jsou děti ve věku od 3-15let.
                                                                                                     Aneta  Nouzovská                                                                                                       



Poříčanský jarmark

Již podruhé se v Poříčanech, u příležitosti pouti, konal 
jarmark. Tento rok vyšla poutní neděle na 8. září a od dvou 
hodin se na náves u kostela začali trousit první návštěvníci. 
Pod lípou byl již nachystán flašinetář Martin Bondra s 
malým novodobým flašinetem, který ovšem měl poměrně 
široký repertoár. V průběhu odpoledne jej několikrát 
vystřídal potulný bard Jiří Wehle, který vystupuje hlavně s 
harfou a niněrou. Jeho hudba je spíše poetická, zhudebnil 
mimo jiné  texty J.W. Goetha a E.A. Poea. Nechyběl 
stánek s vínem, burčákem a jiným občerstvením, stolky a 
lavice pro návštěvníky a dílny pro děti i dospělé. Tento rok 
bylo možné si na jarmarku ozdobit perníčky, vyrobit 
svíčku nebo si vybarvit svatý obrázek technikou podmalby 
na skle. 
Tato technika pochází z horských sklářských oblastí, kde 
se rozšířila zároveň s výrobou tabulového skla v druhé 
polovině 18. století. Obrázek se maluje na rubové straně 
skla. Nejdříve se tuší připraví kontury a pak jsou nejprve 
pokryty barvou ty části, které budou divákovu oku 
nejblíže. Oči dříve než obličej, ozdoby na šatech, stíny 
záhybů dříve než šaty. Poté se vybarví plochy, zdobí se 
pozadí a nakonec se celá plocha natře barvou, která tvoří 
pozadí. Naší Poříčanskou dílnu vedla slečna Pavlína 
Polánková a obrázky po zaschnutí zarámovala do 
jednouchých paspart, aby se barvy neotřely a malí umělci 
se ze své tvorby mohli dlouho radovat.
Jedno z největších překvapení letošního jarmarku byla 
slečna kovářka. Nepřijela jen s výrobky, ale i s funkční 
výhní, kde si mohl kdokoliv vykovat vlastní podkovu pro 
štěstí. Jinak jsme mohli obdivovat tvorbu Poříčaňáků a lidí 
z blízkého okolí: keramiku, košíky z pedigu, patchwork a 
jinou šitou tvorbou, šperky, brože, čelenky, perníčky a med 
od včelaře. 
Pod lípou nebyla jenom hudba - z druhé strany měla 
zaparkovaný svůj karavan pojízdná architektonická 
kancelář MAK, kde mladí architekti Kateřina Vídenová a 
Adam Wlazel prezentovali své nápady a anketu pro 
Poříčany. 
Počasí jarmarku přálo a tak bylo toto odpoledne na návsi 
pod letním sluncem velmi příjemné. Všichni mohli 
posedět, popovídat si, nakoupit krásné místní výrobky. 
Doufám, že se z jarmarku stane tradice, která nám všem 
bude zpříjemňovat začátek školního roku.
                                                                               Barbora Vlasáková
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Pohár Poříčanského pekaře
I letos jsme na Pouťovém jarmarku uspořádali klání  o 
nejlepší koláč. Veřejnost mohla vybírat ze 6 soutěžních 
koláčů a zápas to byl velmi vyrovnaný.
Nakonec se na 1. místě umístily koláčky paní Moniky 
Jánské, která vyhrála putovní pohár Poříčanského pekaře, 
na druhém místě se umístila paní Jana Dvořáková  a na 
třetím místě slečna Iva Šmejkalová.
Zvláštní cenu jsme letos udělili i za výjimečný výtvarný 
počin slečně Janě Šmejkalové, která na svém koláči 
ztvárnila poříčanský kostel.
Těšíme se na příští ročník a zde jsou letošní nejlepší recepty:

Svatební koláče – Jana Dvořáková
½ kg polohrubé mouky
¼ kg tuku
4 žloutky
2 dcl mléka
4 dkg droždí
4 dkg cukru
špetka soli
citronová kůra

Koláčky – Iva Šmejkalová
350 g polohrubé mouky
1 hera
2 kostky taveného sýra
Vypracujeme těsto + náplň,  pečeme 15 minut 
při 180◦  a nakonec obalíme v moučkovém cukru.
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Koláč – Monika Jánská
600 g polohrubé mouky
13 dkg cukru + vanilkový cukr
15 dkg másla
1 vejce + 2 žloutky
1 kostička droždí

Zaděláme na kvásek (do hrnečku rozdrobíme droždí, 
přidáme lžičku cukru a zalijeme teplým mlékem), utřeme 
vejce, máslo, cukr a pak ze všech surovin zpracujeme těsto, 
které necháme jednou vykynout. Znovu krátce zaděláme, 
necháme kynout (DVOJÍ KYNUTÍ). Z vykynutého těsta 
tvoříme placky, na které dáme tvarohovou náplň a zabalíme 
do bochánku, který dáme na plech vykynout. Vykynutý 
bochánek roztlačíme do tvaru koláče, po krajích potřeme 
vajíčkem a na prostředek rozetřeme náplň (povidla, mák, 
ovoce) a posypeme drobenkou. Pečeme v předehřáté troubě 
na 200°C.

Poříčany včera a dnes

Hana Teršová
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Aleš Kadeřábek
Toto číslo Poříčanského posla připravili: Hana Teršová, Aleš Kadeřábek, Jiří Hrabě, Jaroslav Hampl, Květa Suchánková a tým ZŠ a MŠ, Aneta Nouzovská, BarboraVlasáková

Poříčanský posel       číslo 3/říjen 2013

Sbíráme víčka! 

Pokračujeme ve sběru víček od 
plastových lahví. V červnu jsme 
v první várce odevzdali více než 78 
kg víček. 

Tentokrát jsme byli požádáni, 
abychom se připojili ke sbírce pro 
Maxima Čejkovského.

Sběrná místa jsou obecní úřad a ZŠ 
a MŠ Poříčany. Přidejte se k nám! 
Děkujeme

http://www.ceskobrodak.cz/charitativni-sbirka-maxim

691

2
3 4

5
67

8

9
10

11

12

13

14
15 16 17

18
19
20

21
222324

25

26
27 28 29

30
31

32
33

34

35

36
38

39
40

41

42

43
44 45

46

47

48
49
50

51

52
53

54

55
56

57
58

59 60 61

62

63

64

6566
67

68 70 71

72
73 74

75
76

77

7879
80

81
82 83

84

85

86
87

88

89

90
91

92

93

94
9596

97

9899

100
101102

103 104

105106
107

108

109
110

111
112

37

Koutek pro nejmenší - - - - - - - - - - - - - - - -

Spojte čísla a výsledný obrázek vymalujte i se strašákem vedle.

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-

-


